
Uzasadnienie

Dnia 1 lutego 2017r. do Przewodniczącego Rady Gminy Kwidzyn wpłynęła skarga

na Wójta Gminy Kwidzyn, Panią Ewę Nowogrodzką. Skarżący, Pan Piotr Rachański - sołtys

sołectwa Brachlewo zarzuca Wójtowi Gminy brak realizacji Uchwały Nr IV/15 Zebrania

Wiejskiego Sołectwa Brachlewo z dnia 14 września 2015 roku.

Przewodniczący Rady skierował skargę do zbadania przez Komisję Rewizyjną.

Komisja Rewizyjna jest wewnętrznym organem kontrolnym rady i pełni funkcje

pomocnicze wobec organu stanowiącego. Przepisy ustawy nie przyznają komisji uprawnień

nadzorczych. Kontrola sprowadza się bowiem do czynności sprawdzających, podjętych dla

ustalenia zgodności działania podmiotu kontrolowanego z określonym, wymaganym

kryterium oraz sformułowania na tej podstawie ocen i wniosków.

Pismem z dnia 6 lutego 2017r. Przewodniczący Rady poinformował skarżącego

o terminie i sposobie załatwienia skargi.

W przedmiotowej sprawie Komisja Rewizyjna Rady Gminy Kwidzyn ustaliła, że Wójt

w żadnym ze wskazanych przez Sołtysa sołectwa Brachlewo przypadków nie działała

na szkodę mieszkańców oraz nie ograniczała dostępu do informacji dotyczących przebiegu

realizacji funduszu sołeckiego wsi. Zarzuty w tej kwestii nie znajdują uzasadnienia ponieważ

Wójt informowała na sesji Rady (protokół z XXVIII sesji i XXX sesji) o etapach realizacji prac

dotyczących m.in. funduszu sołeckiego. Ponadto informacje o ogłaszanych przetargach

zamieszczane były na stronie internetowej Gminy Kwidzyn w Biuletynie Informacji

Publicznej. Dowodem na potwierdzenie faktu informowania Pana Piotra Rachańskiego

o etapach realizacji funduszu jest zgromadzona przez pracownika Urzędu Gminy

korespondencja z Sołtysem w formie pisemnej oraz mailowej, a ponadto przedłożony wykaz

(biling) połączeń telefonicznych wykonanych do Sołtysa, celem doprecyzowania lub

wyjaśnienia kwestii związanych z realizacją zadania w ramach Funduszu Sołeckiego wsi

Brachlewo.

Podkreślenia wymaga również fakt, że Pan Piotr Rachański od samego początku

realizacji funduszu soleckiego uczestniczył zarówno w spotkaniach z projektantem placu, jak

i z wyłonionym w drodze przetargu wykonawcą, czego dowodem są podpisane przez

uczestników spotkań protokoły, w tym przez Pana Piotra Rachańskiego. Powyższe świadczy

o bieżącym informowaniu Sołtysa o etapach realizacji zadania.



!

Nadmienić należy, że rezygnacja wykonawcy złożona dopiero pod koniec listopada

2016 r. uniemożliwiła Gminie wszczęcie nowego postępowania przetargowego na wyłonienie

nowego wykonawcy tego przedsięwzięcia, biorąc pod uwagę fakt, że zadania w ramach

funduszu sołeckiego są zadaniami rocznymi. Również zebranie wiejskie Sołectwa Brachlewo

nie mogło już dokonać jakichkolwiek zmian w planie funduszu sołeckiego, gdyż zgodnie

z dyspozycją art. 7 ust. 1 ustawy o Funduszu Sołeckim, nie miało w tym terminie

umocowania prawnego, aby uchwalać nowy wniosek i przedkładać Wójtowi Gminy.

Nawiązując do wniosku skarżącego, zawartego w rozpatrywanej skardze, należy

wskazać, że wójt radzie gminy nie podlega, wobec tego podjęta na podstawie art. 229 pkt 3

Kodeksu postępowania administracyjnego uchwała rady gminy w sprawie rozpatrzenia skargi

na działalność wójta - jest wyrazem oceny pracy organu wykonawczego i nie może być

utożsamiana z czynnością nadzorczą uprawnionego organu.

Wracając zaś do przedmiotu skargi, należy przypomnieć, iż zgodnie z § 22 pkt 3 Statutu

Sołectwa Brachlewo nadanego Uchwałą Nr IX/42/1S Rady Gminy Kwidzyn z dnia 28 maja

201Sr. w sprawie Statutu Sołectwa Brachlewo (Dz. Urz. Woj. Pom. z 201Sr., poz.207S):

"do zadań sołtysa należy wykonywanie uchwał Zebrania Wiejskiego".

Podnoszone zatem w treści skargi zarzuty o zaniechaniach Wójta w toku realizacji

Uchwały Zebrania Wiejskiego Nr IV/1S z dnia 14 września 201Sr. i działania na szkodę

mieszkańców nie znalazły potwierdzenia.

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Kwidzyn po zapoznaniu się z treścią skargi sołtysa

sołectwa Brachlewo, Pana Piotra Rachańskiego oraz wszelką dokumentacją w tej sprawie

wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy Kwidzyn o uznanie skargi za bezzasadną.

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez komisje Rady Gminy.


